

## A Policy for students transfer to and from the College of Dentistry, Najran University

Based on Article Twenty-Three, Article Twenty-Four, Article Twenty-Five and Article Twenty-Six of the Regulations for Study and Examinations for the University Stage and the Executive Rules at Najran University, without prejudice to the rules and regulations of the University, it is possible to transfer to the Dentistry and Surgery program according to the following conditions- :

### Conditions and controls for transfer to the College of Dentistry- :

Without prejudice to the university's rules and regulations, it is possible to transfer to the dentistry and surgery program according to the following conditions:

1. It is required that a seat be available in the program, taking into account the numbers in the college not to exceed 10% of the total number of male/female students accepted in the same batch to be transferred to if seats are available.
2. The transfer must obtain the approval of the dean of the college from which the transfer is made, the dean of the college to which the transfer is made, and the approval of any entity at the university whose approval the transfer requires.
3. The student must be medically fit.
4. In the event of a transfer from within the university, the student will be in the first year of the health track or from the College of Human Medicine.
5. The student must be in the specialty of dentistry in the event of transferring from outside the university.
6. The student has the right to transfer to the dentistry and surgery program for those with a GPA of 4.75 out of 5 or higher or its equivalent at the time of submitting the application.
7. The transfer procedures must be completed before the beginning of the semester.
8. That there are no disciplinary penalties or incidents in the student's record that violate public morals or the ethics of the health professions.
9. Applying course equivalency conditions for each course in the department according to the report of the departmental equivalency committee in accordance with the general conditions so that the student's result is not less than "good" (C) for each course.

### Conditions and controls for visitor applications for the College of Dentistry:-

Without prejudice to the university's rules and regulations, visitor requests can be processed according to the following conditions:

- **Visitor requests to other dental colleges:**

1. The student must have an academic record (cumulative average) for at least one semester in the college he/she enrolled before requesting to study as a visiting student.
2. The student must obtain his/her college's approval to study as a visiting student.
3. After submitting the request through the Deanship of Admission and Registration, the student shall provide the college with a description of the courses to be studied in the other college within a sufficient period before the beginning of the semester.
4. The departments study the descriptions submitted by the student and ensure that they are equated according to the general conditions and approved models.

- **Visitor requests to the College of Dentistry at Najran University:**

1. It is required that a seat be available in the program, taking into account the numbers in the college not to exceed 10% of the total number of students in the batch.
2. The student must have an academic record (cumulative average) for at least one semester from the university in which he or she is enrolled.
3. He must obtain prior written approval from his university to study as a visiting student, specifying the courses he wishes to study.
4. To obtain the approval of the College of Dentistry.
5. The maximum number of semesters that a student is allowed to study as a visitor is only two semesters at most.

### آلية التحويل وطلبات الزائر برنامج طب الاسنان

بناءً على المادة الثالثة والعشرون والمادة الرابعة والعشرون والمادة الخامسة والعشرون والمادة السادسة والعشرون من لائحة الدراسة والاختبارات للمرحلة الجامعية والقواعد التنفيذية في جامعة نجران وبما لا يخل بأنظمة ولوائح الجامعة يمكن التحويل إلى برنامج طب الأسنان وجراحها وفق الشروط التالية:-

شروط وضوابط التحويل الخاصة بكلية طب الاسنان:-

بما لا يخل بأنظمة ولوائح الجامعة يمكن التحويل إلى برنامج طب الأسنان وجراحها وفق الشروط التالية:

1. يشترط توفر مقعد في البرنامج مع مراعاة عدم الإخلال بالأعداد في الكلية ولا يتجاوز ١٠% من إجمالي عدد الطلاب/ الطالبات المقبولين في نفس الدفعة المراد التحويل معها في حال توفر مقاعد.
2. يشترط للتحويل الحصول على موافقة عميد الكلية المحول منها وعميد الكلية المحول إليها وموافقة أي جهة بالجامعة يتطلب التحويل الحصول على موافقتها.
3. في حال التحويل من داخل الجامعة يكون الطالب/ه في السنة الأولى من المسار الصحي او من كلية الطب البشري.
4. أن يكون الطالب/ه لائقاً طبياً.
5. يجب ان يكون الطالب/ه في تخصص طب الاسنان في حال التحويل من خارج الجامعة.
6. يحق للطالب/ه التحويل الى برنامج طب الأسنان وجراحها لمن معدله 4.75 من 5 فما فوق أو ما يعادلها وقت رفع الطلب.
7. أن تنتهي اجراءات التحويل قبل بداية الفصل الدراسي.
8. ان لا يكون في سجل الطالب/ه أي عقوبات تأديبية او وقائع تغل بالأداب العامة أو أخلاقيات المهن الصحية.
9. تطبيق شروط معادلة المقررات لكل مقرر من القسم حسب تقرير لجنة المعادلات بالأقسام وفق الشروط العامة بحيث تكون نتيجة الطالب/ الطالبة لا تقل عن جيد لكل مقرر.

شروط وضوابط طلبات الزائر الخاصة بكلية طب الاسنان:-

بما لا يخل بأنظمة ولوائح الجامعة يمكن معالجة طلبات الزائر وفق الشروط التالية:

#### • طلبات الزائر لكلية طب أسنان أخرى:

1. أن يكون للطالب/ه سجل دراسي (بمعدل تراكمي) لفصل على الأقل في الكلية التي التحق بها قبل طلبه الدراسة كطالب/ه زائر.
2. أن يحصل الطالب/ه على موافقة كليته بدراسته كطالب زائر.
3. بعد رفع الطلب عن طريق عمادة القبول والتسجيل يقوم الطالب/ه بتزويد الكلية بتوصيف المقررات المراد دراستها في الكلية الأخرى خلال فترة كافية قبل بداية الفصل الدراسي.
4. تقوم الأقسام بدراسة التوصيفات المقدمة من الطالب/ه والتأكد من معادلتها وفق الشروط العامة و النماذج المعتمدة.

#### • طلبات الزائر لكلية طب أسنان بجامعة نجران:

1. يشترط توفر مقعد في البرنامج مع مراعاة عدم الإخلال بالأعداد في الكلية ولا يتجاوز ١٠% من إجمالي عدد طلاب الدفعة.
2. أن يكون للطالب/ه سجل أكاديمي (بمعدل تراكمي) لفصل دراسي واحد على الأقل من جامعتة المقيد فيها.
3. أن يحصل على موافقة خطية مسبقة من جامعتة للدراسة طالباً زائراً، محددًا المقررات التي يرغب دراستها.
4. أن يحصل على موافقة كلية طب الأسنان.
5. الحد الأقصى للفصول الدراسية التي يسمح للطالب دراستها زائراً فقط فصلان دراسيان على الأكثر.

### تعليمنا يُحقق الرؤية